
Zápis
                          z veřejného zasedání Zastupitelstva města Mšena č. 14
                                                 konaného dne 09.09.2024

Přítomní: Jiří Guttenberg st., Petr Jizba, Jiří Říha, Renata Zabilanská, Květuše Živná,
Jiří Guttenberg ml., Václav Novák, Václav Háze, Mgr. David Hanzl, Tomáš Uher, 
Ing. Martin Mach, Mgr. Marcela Prieložná, Ing. Jaromír Flígl, Alena Oupická (příchod 17:12) 
Omluven: Jan Krúpa

Zasedání Zastupitelstva města Mšena bylo zahájeno v 17:04 hodin starostou města 
Jiřím Guttenbergem, který upozornil, že ze zasedání zastupitelstva je pořizován zvukový 
záznam a konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno. Informace podle § 93 odst. 1 zákona
o obcích byla na úřední desce Městského úřadu Mšeno zveřejněna v souladu se zákonem 
po dobu nejméně 7 (resp. 10) dní. Současně byla zveřejněna na elektronické úřední desce. 
Pan starosta konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva(13),
zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích), a že zápis
z minulého zasedání byl ověřen a vyvěšen. K zápisu nebyly vzneseny žádné další námitky 
a připomínky.

Určení ověřovatelů zápisu:
Květuše Živná, Jiří Guttenberg ml.

Určení zapisovatele:
Hana Koppová

Schválení programu:
Pan starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou 
členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 
Následně se zeptal, zda má někdo k návrhu programu připomínky.
Nikdo z přítomných neměl k programu námitky ani návrh na doplnění, pan starosta dal
o předloženém návrhu programu hlasovat.

Návrh programu:

1.   Rozvojové projekty
2.   Investiční záměry
3.   Pošta Partner – čerpání rozpočtové rezervy
4.   OZV města Mšena č. 1/2024 o koeficientech daně z nemovitých věcí
5.   Zásady poskytování příspěvku na modernizaci topného systému - změna
6.   Statut Fondu regenerace města Mšena - změna
7.   Výkup a prodej pozemků
8.   Různé, informace, diskuse
9.   Závěr

Hlasování:
pro 13, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

Program veřejného zasedání zastupitelstva byl přijat.

Pan starosta upozornil přítomné občany, že ke každému z projednávaných bodů mají možnost 
se vyjádřit a sdělit své stanovisko.
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Usnesení:

1. Rozvojové projekty 

Financování akce „Revitalizace ulic Žižkova, Tyršova, Husova“ 

Pan starosta informoval zasedání, že byl tento projekt do programu zahrnut z důvodu 
dokončující se projektové dokumentace a je potřeba schválit jeho financování, aby mohl být 
pružně profinancováván.
Pan Mach upozornil, že k projektu nemá dostatečné technické informace, načež pan starosta 
reagoval, že předmětem hlasování je financování projektu, ne zpracování. Investiční záměr
byl na základě potřebné dokumentace již schválen, jedná se o revitalizaci tří ulic, proběhla 
schůzka s občany, kteří měli možnost sdělit své připomínky, ty budou do projektu zapracované 
a nyní je pouze nutné schválit financování z Fondu rozvoje a rezerv. Panu Machovi se nelíbilo, 
že v projektu chybí sídelní zeleň (stromy), nebude tedy hlasovat pro.
Technická poznámka paní místostarostky – kdokoliv bude mít nějaké dotazy či nejasnosti, 
může se na radnici zastavit, nahlédnout do připravovaných projektů, diskutovat, nebráníme se 
tomu.
Pan starosta vyzval zastupitele k hlasování o financování akce ,,Revitalizace ulic Žižkova, 
Tyršova, Husova“ z Fondu rozvoje a rezerv.

Unesení č.   1  /14/2024
ZM schvaluje financování akce „Revitalizace ulic Žižkova, Tyršova, Husova“ 
z Fondu rozvoje a rezerv.
Hlasování:
pro 9, proti 2 (p. Mach, p. Háze), zdrželi se 2 (p. Guttenberg ml., p. Uher)
Schváleno.

Paní Oupická – příhod v 17:12 hod..

Financování  akce „Zřízení kolumbária a rozlučkové místnosti v objektu bývalé márnice 
hřbitova Mšeno“

Pan starosta informoval zasedání, že do investičních záměrů města je zahrnuto financování 
kolumbária. Finanční záměr na zřízení kolumbária byl schválen a jelikož plánovaná vysoko 
objemová cisterna pro hasiče, jejíž spolufinancování městem spolu s dotací již bylo schváleno, 
bude dodána až v příštím roce, uvolnily se finanční prostředky ve fondu požární činnosti a lze 
je použít na tuto akci. Vzhledem k tomu, že nikdo ze zastupitelů neměl žádné připomínky, dal 
pan starosta hlasovat o schválení IZ č. 24/2024 Zřízení kolumbária a rozlučkové místnosti v 
objektu bývalé márnice ve výši 1 200 000 Kč.

Unesení č. 2/14/2024
ZM schvaluje financování  Investičního záměru č. 24/2024 „Zřízení kolumbária a rozlučkové 
místnosti v objektu bývalé márnice hřbitova Mšeno“ ve výši 1.200.000 Kč přesunem finančních
prostředků z §5512 (požární činnost – nákup CAS).
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.
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2.   Investiční záměry

Investiční záměr (IZ č. 24, Kanalizace – Městské lázně Mšeno)

Pan starosta připomněl květnový přívalový déšť, který spláchl bahno z horních polí na 
koupaliště, bazén se musel vypustit, vyčistit a znovu napustit, v polovině napouštění přišel 
druhý přívalový déšť, kdy se bahno naštěstí až do bazénu nedostalo, ale voda se zde 
hromadila revizní šachtou, která je asi 10m od bazénu v areálu koupaliště. Pana starostu 
kontaktoval pan Rokos, který je majitelem jedné ze zahrad, z kterých tekla voda a je
v příbuzenském vztahu s majitelkami dalších dvou dotčených pozemků. Pan starosta řešil
s p. Rokosem splavený kámen a jakousi kavernu, která tam vznikla. Pan Rokos umožnil městu
vykopat přístup do kanalizace, která měla sloužit k vypouštění koupaliště. Kanalizace byla 
vyčištěna, ale zjistilo se, že se jedná o kanalizaci splaškovou. Dále pan starosta informoval,
že proběhly kamerové zkoušky, na jejichž základě bylo zjištěno, že stav vypouštěcí kanalizace,
která vede od bazénu do jezera, je havarijní. Voda je částečně odváděna splaškovou 
kanalizací a částečně tou vypouštěcí, zde se hromadí v revizní šachtě a vytéká zpět
na koupaliště. Pan starosta s panem Rokosem domluvil umožnění přístupu na pozemky jeho
a dalších dvou majitelek, které jsou s ním v příbuzenském vztahu a město tak může kanalizaci 
opravit. Vzhledem k tomu, že na pozemcích dotčených majitelů nemá město věcné břemeno
a je tady vůle umožnit městu přístup na pozemky, doporučil pan starosta uskutečnit výměnu 
této části kanalizace ještě letos na podzim a s další částí pokračovat na jaře. Na trase 
kanalizace by vznikly minimálně dvě revizní šachty umožňující čištění a zvýšil by se průměr 
kanalizačních trubek. Celou situaci pan starosta názorně veřejnosti prezentoval na mapě 
prostřednictvím dataprojektoru. 
Pan Uher vznesl dotaz, jestli by trasa kanalizace nešla vést celá po pozemcích města,
pan starosta odpověděl, že celá ne, vzhledem k potřebnému spádu kanalizace.
Dále se pan Uher dotázal, zda by se neměla řešit věcná břemena na dotčených pozemcích.
Pan starosta odpověděl, že by věcná břemena rozhodně neřešil před opravou kanalizace,
ale po realizaci opravy určitě ano.

Vzhledem k tomu, že další dotazy nebyly vzneseny, vyzval pan starosta zastupitele k hlasování
o IZ č. 24 Kanalizace – Městské lázně Mšeno.

Unesení č. 3/14/2024
ZM schvaluje investiční záměr Investiční záměr č. 26, „Kanalizace – Městské lázně Mšeno“. 
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

3. Pošta Partner – čerpání rozpočtové rezervy

Pan starosta informoval veřejnost o tom, že je město od 1.9. 2024 provozovatelem pobočky 
České pošty jako Pošta Partner. Vzhledem k tomu, že si Česká pošta odvezla veškeré 
vybavení včetně zabezpečovacího systému, vyvstaly zde prvotní náklady nutné k zajištění 
provozu. 
Ze strany zastupitelů ani veřejnosti nepadly žádné dotazy, pan starosta tedy vyzval 
zastupitele k hlasování o čerpání rozpočtové rezervy ve výši 200 000 Kč na prvotní náklady 
Pošty Partner.
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Unesení č. 4/14/2024
ZM schvaluje čerpání rozpočtové rezervy ve výši 200 tis. Kč na prvotní náklady Pošty 
Partner  (instalace zabezpečovacího systému, provozní náklady – než město obdrží provizi 
od České pošty).
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

4.   Obecně závazná vyhláška města Mšena č. 1/2024 o koeficientech daně z nemovitých
věcí

Pan starosta informoval veřejnost o změně zákona o dani z nemovitých věcí a tom, že požádal
pana Slunečka o vypracování Obecně závazné vyhlášky města Mšena o koeficientech daně
z nemovitých věcí. Dále pan starosta vysvětlil časovou nereálnost případného schválení lokalit 
s odlišným koeficientem daně z nemovitých věcí pro rok 2025, což ale nevylučuje tuto 
vyhlášku časem změnit, při čemž je vždy nutné pro daný rok vyhlášku schválit do června roku 
předcházejícího. Schválení Obecně závazné vyhlášky města Mšena pro rok 2025 (případně 
další roky) je nutné k tomu, aby nedošlo k propadu daní z nemovitých věcí. 

Pan Guttenberg ml. vznesl dotaz ohledně koeficientu, pan starosta odpověděl, že koeficient 
1,5 se ruší, ale technicky fungoval tak, že se násobil dvěma, tedy současný koeficient 3 daně
v podstatě nemění.
Paní Šestáková se zeptala, zda se změna týká rekreačních objektů, pan starosta odpověděl, 
že stejně jako u běžných budov 2 x koeficient 1,5 se nahradil koeficientem 3. 

Občan pan Zabilanský se zeptal, zda se změna týká i pozemků, zde pan starosta odpověděl, 
že v této kategorii pouze rekreačních objektů, garáží apod., pozemků ne.

Následně pan starosta vyzval zastupitele k hlasování o schválení Obecně závazné vyhlášky 
města Mšena o koeficientech daně z nemovitých věcí.

Unesení č. 5/14/2024
Zastupitelstvo města Mšena schvaluje a vydává dne 09.09.2024 tímto usnesením
v souladu s ust. § 10 písm. d), § 35 a § 84 odst. 2) písm. h) zákona č. 128/2000 Sb.,
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, a s ust. § 6 odst. 4), § 11 odst. 5)
a § 12 odst. 1) písm. a) zákona č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitých věcí,
ve znění pozdějších předpisů, Obecně závaznou vyhlášku města Mšena č. 1/2024
o koeficientech daně z nemovitých věcí.
Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti dnem 1.1.2025.
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

5.  Zásady poskytování příspěvku na modernizaci topného systému – změna

Pan starosta zmínil, že příspěvky na modernizaci topných systémů pomalu končí,
ale vzhledem k neustále rostoucím cenám se  radní rozhodli navrhnout zvýšení těchto 
příspěvků pro všechny, kdo ještě stihnou zažádat.
Žádné dotazy k výše uvedenému se nevyskytly, tedy pan starosta přistoupil k hlasování 
ohledně změny „Zásad poskytování příspěvku na modernizaci topného Systému“. 
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Unesení č. 6/14/2024
ZM schvaluje změnu „Zásad poskytování příspěvku na modernizaci topného systému“, které 
byly schváleny RM dne 21.04.2021, usnesením 2/48/2021, a to v Článku IV.
„Výše příspěvku“ takto:
A1 – 20.000 Kč
A2 – 30.000 Kč
A3 – 50.000 Kč
B 50%, max. 20.000 Kč
Tato změna zásad nabývá platnosti a účinnosti dnem 01.10.2024.
Žádat o příspěvek je možno na tepelné zdroje instalované po 01.01.2023,
vždy nejdéle jeden rok od jejich instalace.
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

6.  Statut Fondu regenerace města Mšena - změna

Pan starosta informoval veřejnost o změně Statutu Fondu regenerace města Mšena,
v letošním roce se z tohoto fondu příliš peněz nevyčerpalo, finanční prostředky zbyly
a proto se rada města rozhodla navrhnout zvýšení maximální výše dotace či půjčky z Fondu 
regenerace města Mšena pro občany v městské památkové zóně a to i s přihlédnutím
k zvyšujícím se cenám stavebních materiálů.

Pan Novák se zeptal, zda platnost usnesení bude dnem schválení a pan starosta odpověděl, 
že ano, přičemž pro letošní rok je Fond již uzavřen, ale občané si mohou žádat pro příští 
kalendářní rok.

Protože žádné další dotazy nebyly, vyzval pan starosta zastupitele k hlasování o změně 
Statutu Fondu regenerace města Mšena.

Unesení č. 7/14/2024  
ZM schvaluje změnu „Statutu Fondu regenerace města Mšena“, a t o v Článku II.
„Obecně závazná pravidla“, odstavec 2, a to:
„Maximální výše dotace či půjčky se stanovuje na 200.000 Kč na jeden objekt“.
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

7. Výkup a prodej pozemků

Výkup 

Pan starosta informoval občany o možnosti vykoupení dvou pozemků, kde má město poloviční
vlastnictví. Jedná se o pozemkové parcely p. č. 864/1 (v Bílkách) a p.č. 1121 (na Šibenci). 3/8 
obou pozemků vlastní pan Ing. Přemysl Hulicius a 1/8 obou pozemků paní Hailichová. Oba 
tyto pozemky je možné vykoupit za cenu 40 Kč/m2. Pozemek v Bílkách je v budoucnu možné 
prodat, má přístupové cesty po městských pozemcích a pozemek na Šibenci je v budoucnu 
možné nabídnout výměnou v rámci komplexních úprav.

Nikdo z přítomných neměl dotaz k výkupu pozemků, tedy pan starosta vyzval k hlasování.
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Unesení č. 8/14/2024
ZM schvaluje výkup 3/8 pozemkové parcely p. č. 864/1 o výměře 111 m2 
v k. ú. Mšeno za cenu 1.665 Kč a 3/8 pozemkové parcely p. č. 1121 o výměře 4269 m2

v k. ú. Mšeno za cenu 64.035 Kč od spoluvlastníka uvedených pozemků (Ing. Přemysl 
Hulicius), celkem 65.700 Kč a
ZM schvaluje odkup 1/8 pozemkové parcely p. č. 864/1 o výměře 111 m2 v k. ú. Mšeno
za cenu 555 Kč a 1/8 pozemkové parcely p. č. 1121 o výměře 4269 m2 v k. ú. Mšeno za cenu
21.345 Kč od spoluvlastníka uvedených pozemků (Daniela Hailichová), celkem  21.900 Kč.
Financování z FRR. ZM zároveň schvaluje kupní smlouvy.
Hlasování:
pro 14, proti 0, zdrželo se 0
Schváleno.

Prodej

Pan starosta informoval zasedání o záměru prodat pozemek p. č. 1279 o výměře 1590 m2

ve vlastnictví města v k. ú. Mšeno. Odůvodnil tento záměr tím, že město k pozemku nemá 
přístupovou cestu, pozemek je nevyužitelný a celkově problematický, bylo nutné vykácet 
akáty, které padaly na budovy občanů. Majitelka sousedního pozemku projevila o tento 
pozemek zájem, nabídla částku 20 Kč/m2, pan starosta v souladu s výkupem pozemků 
městem usnesením 8/14/2024 požadoval částku 40 Kč/m2. Navíc by zisk za tento pozemek 
minimálně z poloviny zafinancoval koupi předcházejících pozemků.

Pan Novák se zeptal, zda je výše zmíněný pozemek zaplocený nebo volně přístupný, 
protože zasahuje k místnímu táboru. Pan starosta odpověděl, že je nezapolocený.

Pan Uher upozornil, že by se pozemek měl nabídnout veřejnosti a to za tržní cenu, nabídl 
městu zveřejnění nabídky, tím tedy vlastně ověření, zda trh nenabídne lepší cenu.

Rozproudila se diskuze, do které se zapojili pan starosta, pan Uher, pan Novák, paní 
Prieložná, pan Jizba a z řad veřejnosti pan Zabilanský a pan Kaulfus. Diskuze se týkala toho,
zda prodat za 40 Kč – pozemek je pro město bez významu, vyšší cenu sotva někdo nabídne 
nebo za tržní cenu – město by se mělo chovat jako řádný hospodář; dále nutnosti zveřejnit 
nabídku prodeje, paní místostarostka upozornila, že nabídka byla zveřejněna na úřední 
desce; dalším bodem diskuze bylo, že pozemek nemá přístup, není součástí KoPÚ, zde byl 
vznesen dotaz, co je zákonem daný nezbytný přístup – p. Uher odpověděl, že ze zákona je 
majitel pozemku povinen zajistit přístup jak vozu, tak technice.

Pan Novák navrhl odročení prodeje pozemku, všichni zastupitelé se na něj dojdou podívat, 
vyhodnotí potenciál využití případně počkají na vyhotovení tržní ceny.

Pan starosta dal hlasovat o odložení prodeje nemovité věci ve vlastnictví města
v k. ú. Mšeno, a to pozemku p. č. 1279.

Unesení č. 9/14/2024
ZM odkládá prodej nemovité věcí ve vlastnictví města v k. ú. Mšeno, a to
pozemek ve vlastnictví města v k. ú. Mšeno, p. č. 1279 o výměře 1590 m2, 

ostatní plocha, neplodná půda, zapsaný na LV 10001 za cenu 40 Kč/ m2.
Hlasování:
pro 10, proti 4 (p. Jizba, p. Hanzl, p. Flígl, paní Prieložná), zdrželo se 0
Schváleno.
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8. Různé, informace, diskuse

V závěrečném bodu si vzal slovo pan starosta a informoval veřejnost o fungování lékárny
ve Mšeně. Tento týden musela být lékárna zavřená, protože oba zaměstnanci si potřebovali 
čerpat dovolenou, tato záležitost je ale ojedinělá. Jinak funguje lékárna dobře, ekonomicky 
se zdá, že lékárna bude generovat zisk a budeme pomalu umořovat investice do jejího 
zřízení, od občanů má pan starosta pozitivní ohlasy. 

Dále pan starosta zmínil parkoviště za zdravotním střediskem, kde se výstavba 
zkomplikovala – požadované rozměry pískovcových kvádrů na zdivo v projektu jsou jiné,
než nabízí preferovaná firma (božanovský pískovec). Parkoviště je ale pro veřejnost 
otevřené.

Pan starosta v dalším bodě pochválil všechny, kdo se starají o kulturu ve městě, zmínil 
pozvednutí kulturních pořadů, jmenovitě poděkoval paní Živné a panu Novákovi. Co se 
Posledního koupání týče, zde zmínil problém s kapelou, která na poslední chvíli odřekla 
účast a hudba tedy neodpovídala očekávání.

Pan Novák zde reagoval, že příští rok uplyne 30 let od uvedení filmu Indiánské léto
a Poslední koupání by se dalo pojmout ve větším stylu, chtěl by pozvat kapelu Brutus, 
promítnout Funebráky, nějakého herce...

Pan Uher vznesl dotaz, zda je nějaká novinka ohledně stavebního úřadu, pan starosta 
odpověděl, že zatím bohužel ne.

Pan Kaulfus ještě reagoval na Poslední koupání, pochválil akci, ale podotkl, zda by nestálo 
za zvážení dát vstupné dobrovolné, jelikož po uzavření pokladny v 22:00 se nahromadila 
větší část návštěvníků. Zde pan starosta reagoval, že si nemyslí, že je to důsledek ukončení 
vybírání vstupného, ale že zavřely okolní podniky a pozdní návštěvníci koupaliště 
pokračovali v započaté zábavě zde. Tedy je k zamyšlení, zda tam příště podržíme pokladnu 
déle.

Pan Novák upozornil, že 80% akcí ve Mšeně je bez vstupného, tak nevidí důvod na této akci 
vstupné rušit. Pan starosta poznamenal, že se setkal i s názory lidí, proč nevybírat na všech 
ostatních akcích města alespoň dobrovolné vstupné, ale že to vidí tak, že město vytváří pro 
lidi kulturní zážitky a to má určitě smysl.

Dále se pan Novák zeptal, kdy bude zprovozněná zastávka u školy – už zprovozněná je, 
paní místostarostka jen upozornila, že boční stěny zastávky jsou průsvitné skleněné, což je 
nebezpečné (kola, koloběžky, chodec). Pan starosta sdělil, že na bočních stěnách bude znak
města.

Pan Říha se zeptal na počet rezervačních míst na parkovišti za střediskem a pan starosta 
odpověděl, že tam jsou 4 rezervace pro lékaře a 5 míst pro veřejnost, z toho jedno místo
pro invalidy a jedno pro osobu doprovázející kočárek s dítětem.

Poslední dotaz vznesl pan Kaulfus a to ohledně parkování ve Skaličkách. Co se bude dít
s kolíky. Často je průjezd Skaličky problematický.
Pan starosta odpověděl, že bude problém konzultovat s dopravními inženýry, ale myslí si,
že jsou ve Mšeně ulice, kde je problém s průjezdností a parkováním větší. 

Další dotazy nezazněly, pan starosta přikročil k závěru.
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9. Závěr

Pan starosta poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání v 18:08 hod..

Ověřovatelé:

Květuše Živná, v. r. ….....................................................

Jiří Guttenberg ml., v. r. ….....................................................

Starosta města
Jiří Guttenberg, v. r. ….......................................................
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